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zastupitelstvo obce schválilo:
Neuplatnění smluvního předkupního 
práva při dalším prodeji pozemku parc. 
č. 264/2 o výměře 1448 m2. To bylo 
zřízeno na základě kupní smlouvy uza-
vřené dne 12. 12. 2005. Zastupitelstvo 
obce výslovně souhlasí s převodem uve-
dené nemovitosti formou kupní smlouvy 
na jinou osobu s tím, že předkupní právo 
obce Martínkovice v rozsahu sjednaném 
ve shora uvedené smlouvě zůstane i na-
dále zachováno vůči novému – dalšímu 
vlastníkovi nemovitosti.

zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
Žádost o dotaci na koupi nového do-
pravního automobilu pro SDH Martínk-
ovice.
Smlouvu o dílo s firmou M. Feichtingera 
na zhotovení prací v rámci dotačního 
programu obnovy venkova (oprava pís- 
kovcové zdi a vydláždění prostoru před 
vstupem na hřbitov, autobusová čekárna 
před obecním úřadem).
Smlouvu o dílo s firmou Strabag na zho-
tovení asfaltového povrchu v horní čás-
ti obce Martínkovice za autobusovou 
otočkou v rámci dotačního programu 
obnovy venkova.
Darovací smlouvu uzavřenou mezi obcí 
Martínkovice a Nadačním fondem Hos-
pital Broumov, kterou obec Martín- 
kovice daruje finanční částku ve výši 10 
000,- Kč. Tyto finance budou použity na 
podporu nemocnice v Broumově.

Smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 246 
600,- Kč z dotačního fondu Královéhra-
deckého kraje uzavřenou mezi obcí 
Martínkovice a Královéhradeckým kra-
jem. 
Rozpočtové opatření č. 4/2018.

zastupitelstvo uložilo:
Starostovi obce hledat vhodný dotační 
program pro přestavbu budovy č.p. 42 
(malá škola), aby byla využitelná na by-
dlení.

zastupitelstvo zamítlo:
Podání žádosti o finanční prostředky  
z dotačního programu „IROP – sociální 
bydlení“ z důvodu nepřijatelných pod-
mínek nastavených pro dobu udržitel-
nosti dotačního programu.
K tomu na vysvětlenou: Od tohoto 
dotačního titulu jsme si hodně slibova-
li. Záměrem zastupitelstva bylo opravit 
objekt č.p. 42 - tzv. Malou školu a vyt-
vořit 7 obecních bytů různých velikostí, 
které by bylo možno nabídnout zájem-
cům od jednotlivců, přes rodiny s dětmi 
až po seniory. Jeden z bytů (přízemní) 
je navržen jako bezbariérový. Obec má 
zpracovanou projektovou dokumentaci 
a je vydáno pravomocné stavební povo-
lení. Bohužel, první žádost o dotaci ne-
byla úspěšná. Při vyhlášení druhé výzvy 
došlo k několika změnám v podmínkách 
udržitelnosti dotace a v cílových 
skupinách. Jinak řečeno, vybudované 
byty by obec musela provozovat podle 
předepsaných kritérií po dobu 20 let. To 
by nebyl zásadní problém, protože byty 
by snad měly vydržet i déle. Pro naši obec 
jsou horší zmíněné cílové skupiny, to 

Informace obce
Krátce z jednání obecního  
zastupitelstva ve 3. čtvrtletí 2018
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znamená lidé, pro které jsou byty určeny 
a tady je hlavní kámen úrazu. Povinností 
obce by bylo naplnit nově pořízené byty 
do 3 měsíců. Pokud by nebyly obsazené, 
musela by je obec nabízet na webových 
stránkách svých, okolních obcí, Úřadu 
práce ČR a Ministerstva práce a sociál-
ních věcí. Při jedné z konzultací jsme byli 
varováni, že je tu velká pravděpodob-
nost, že by se především okolní města 
snažila zbavit svých „nepřizpůsobivých 
občanů“ . Pokud by takoví lidé splňovali 
předepsané podmínky a náš obecní byt 
by nebyl obsazen, neměla by obec jinou 
možnost, než jim byt pronajmout. Na 
základě těchto obav zastupitelstvo obce 
rozhodlo o výše uvedenou dotaci na so-
ciální byty nežádat a hledat jiné dotační 
možnosti, které by umožnily stavbu bytů 
financovat.

Na stanovištích kontejnerů pro sběr 
tříděných odpadů se postupně obje-
vují červené nádoby na sběr použitých 
kuchyňských olejů a tuků. Dochází tak k 
rozšíření možností separace odpadů. Po-
travinářské tuky a oleje stojí za častými 
problémy v kanalizacích. 
Oleje a tuky se v kanalizačním potrubí 
ochladí a usazují se na stěnách, vzni-
kají hrudky, které se postupně nabalují  
a zachycují další příměsi. Ty ucpávají 
kanalizační čerpadla, obalují sondy ov-
ládající jejich chod a zastavují je. Uvádí 
se, že dvě třetiny vypouštěných tuků se 
zachytí v kanalizaci. Tuky se v kanalizaci 
také částečně rozkládají, vznikají mast-

né kyseliny a ty následně zvyšují koro-
zi stěn kanálů a také vytvářejí zápach.  
V kanalizaci tuk a olej po smísení  
s jinými nečistotami vytváří tuhé náno-
sy, které brání volnému průtoku, a musí 
být proto velmi nákladně odstraňovány.

Hlavním cílem zaváděného opatření 
je zamezit vylévání zmíněných ku-
chyňských olejů a tuků do odpadů a je-
jich nátoku do kanalizace.    
Přestaňte proto, prosím, doma vylévat 
zbytkový olej z pánviček a fritovacích 
hrnců do odpadu. Místo toho oleje slijte 
do uzavíratelné plastové láhve. Tu potom  
uzavřete a vhoďte do červené nádoby na 
stanovišti kontejnerů pro tříděný odpad. 
Do červených nádob patří použité jedlé 
oleje a ztužené tuky z kuchyní, například 
fritovací. 
Naopak sem nepatří technické a mine- 
rální oleje (převodové, motorové, hy-
draulické), maziva a chladicí kapaliny.
V souvislosti s odpadovým hospodář- 
stvím chceme zároveň požádat občany, 
aby na stáních pro kontejnery neod-
kládali odpad, který sem nepatří. Vyt-
vářejí se pak na nich hromady odpadků, 
které svozová firma neodveze a musí je 
likvidovat pracovníci obce. Typickým 
příkladem je porcelán u kontejnerů na 
sklo. Záchodové mísy, umyvadla a talíře 
nejsou ze skla a patří do stavebního nebo 
směsného odpadu. 
Velmi často se také jedná o odpad, 
jako jsou pneumatiky, koberce, linole-
um apod.  Tyto věci patří do velkoob-
jemového svozu. Ten v naší obci probíhá 
2x ročně a nejbližší bude ve čtvrtek 11. 
října.  

Odpadové hospodářství  
- sběr použitých kuchyňských  
olejů a tuků
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Jsme za polovinou podzimní části 
okresního fotbalového přeboru. Po pos-
tupu z okresní soutěže panovalo mezi 
fanoušky velké očekávání.  Jako nováček 
soutěže si náš tým nevede špatně a dá se 
říci, že kromě utkání s Hronovem jsou 
výsledky dobré a soupeři byli „hratelní“. 
Jednotlivé odehrané zápasy skončily 
následujícím způsobem:

6. říjen     Hubertova jízda
13. - 14. října zvěřinové hody
14. října     Svatohubertská bohoslužba 
3. listopad     Den veteránů 
                       + varhanní koncert
9. listopad      posvícenská zábava 
10. listopad   1. hon - vycházka  
1. prosinec    adventní odpoledne 
                    + čertovské klání + rozsví- 
                        cení vánočního stromu
8. prosinec     poslední leč
14. prosinec   výroční členská schůze 
       Hraběnky
23. prosinec    vánoční koncert
25. prosinec    vánoční výšlap         

Jak se daří našim fotbalistům  
v okresním přeboru ?

Připravované akce 

11. 8. 2018   TJ Jiskra  Martínkovice - Sokol Stárkov   2 : 1
18. 8.   Sokol Velká Jesenice- TJ Jiskra Martínkovice  4 : 1
25. 8.   TJ Jiskra Martínkovice- AFK Hronov   0 : 11
1. 9.   TJ Velichovky- TJ Jiskra Martínkovice   4 : 1
8. 9.   TJ Jiskra Martínkovice - TJ Sokol Hejtmánkovice 2 : 2
15. 9.   Sokol Zábrodí- TJ Jiskra Martínkovice   3 : 2
22. 9.   TJ Jiskra Martínkovice - TJ Jiskra Veba Machov 1 : 0
29. 9.   TJ Dolany - TJ Jiskra Martínkovice   1 : 0
6. 10.                         TJ Jiskra Martínkovice - TJ Slavoj Teplice nad Metují         3 : 0

Po 9 kolech má martínkovické mužstvo 10 bodů a patří mu 10. místo.
Na podzim ještě zbývá odehrát celkem 4 zápasy, z toho 2 domácí

 13. 10.  TJ Jiskra  Martínkovice - TJ Velké Poříčí B  
 21. 10.  TJ Červený Kostelec B - TJ Jiskra  Martínkovice   
 27. 10.  TJ Jiskra  Martínkovice - SK Babí  
 3. 11.   TJ Sokol Mezilesí - TJ Jiskra  Martínkovice 

Přijďte se podívat na fotbal a povzbudit naše borce. 
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Máme za sebou volební období 2014 - 
2018. V tomto období došlo k realizaci 
zřejmě největší investiční akce v naší obci 
- splaškové kanalizace. Náklady na její 
vybudování činily 49 483 898 Kč. Velká 
část - 36 326 442 Kč byla kryta dotačními 
prostředky poskytnutými Státním fon-
dem životního prostředí České repub-
liky, Ministerstvem životního prostředí 
a Královéhradeckým krajem. Rozdíl 13 
156 456 Kč zaplatila obec z vlastního 
rozpočtu a z peněz vypůjčených. Ty pos-
tupně vracíme ve splátkách úvěru. 
Kanalizace byla uvedena do provozu na 
konci roku 2015, slouží nám tedy už téměř 
3 roky. Názorů na to, jestli byla potřebná 
nebo ne, byla a stále je celá řada. V sou-
vislosti s vývojem počasí v posledních le-
tech a extrémním suchem jsem stále víc 
přesvědčen o tom, že to byla dobrá in-
vestice. V obcích, kde kanalizaci nema-
jí, jsou problémy s povolováním nových 
staveb, protože pokud mají být odpadní 
vody svedeny do vodotečí, nevychází 
tzv. směšovací rovnice. Zjednodušeně 
řečeno, díky malému průtoku v míst-
ních potocích nedojde k dostatečnému 
naředění odpadních vod a tím pádem 
do nich nelze zaústit výtoky ze septiků  
a čistíren. 
Kolem výše uvedené stavby bylo 
samozřejmě hodně práce a já chci 
poděkovat všem členům zastupitelstva 
obce a zvlášť oběma místostarostům, 
kteří stavbě a s ní spojeným problémům 
věnovali hodně času a úsilí. Jednotlivá 

rozhodnutí zastupitelstva nebyla často 
jednoduchá a o projednávaných věcech 
se poměrně dlouze diskutovalo. Vážím si 
všech názorů a vážím si všech, kdo svůj 
čas věnovali společným věcem naší obce. 
Oběma místostarostům, kteří se rozhod-
li dále nekandidovat, přeji hodně zdraví 
a štěstí v dalším osobním i pracovním 
životě.                   
    Jaromír Jirka, starosta obce        

V poslední době se množí případy, kdy se 
někteří jedinci vydávají za zaměstnance 
ČEZu a lstivým způsobem obelhávají 
klienty s cílem získat vlastní prospěch. 
Proto se firma ČEZ Distribuce, a.s. obrá-
tila na naši obec se žádostí o informování 
občanů.
Zaměstnanci ČEZu nevybírají žádnou 
hotovost, nepotřebují od klientů na místě 
předkládat žádné doklady. Do objektů 
či na nemovitosti vstupují jen k účelům 
definovaným v energetickém zákoně 
např. z důvodu oprav a revize vlastního 
zařízení, odpočtu elektroměrů apod. 
Zaměstnanci mají u sebe vždy služební 
průkaz s fotografií a jejich identitu lze 
ověřit na bezplatné lince 800 850 860. 

Každoročně před koncem roku plánu-
jeme s představiteli spolků kulturní, 
společenské a sportovní akce, které bu-
dou v naší obci v nadcházejícím roce 
pořádány. Velmi mě potěšil nápad, že 
bychom měli v roce letošním myslet na 
kulaté výročí naší republiky a výsledkem 

ČEZ DISTRIBUCE - upozornění

Připravované akce 

100 let Československé republiky 
poděkování pořadatelům oslavy

Poděkování zastupitelům za  
práci v uplynulém volebním  
období
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byla společná oslava 100 let od vzniku 
Československé republiky, která proběh-
la 1. září 2018 na Chatě pod Korunou. 
V průběhu jara jsme se několikrát sešli, 
postupně se rodila koncepce a program. 
Termín konání byl dopředu stanoven na 
1. září, předpokládali jsme, že bude ještě 
pěkné počasí. Nakonec tento jediný den 
celý propršel. Přes to, že celá akce a její 
návštěvnost byla poznamenána krajní 
nepřízní počasí, myslím, že oslava byla 
důstojným připomenutím naší státnos-
ti a byla i příjemnou příležitostí k prez-
entaci našich spolků, k setkání občanů 
Martínkovic i ostatních návštěvníků.
Touto formou bych rád poděko- 
val členům martínkovických spolků za 
přípravu a organizaci uvedené oslavy.
    Jaromír Jirka, starosta obce

Takzvaný osmičkový rok, rok 2018, zna- 
mená pro Českou republiku mno-
ho příležitostí k oslavným a vzpomín-
kovým akcím. Události v letech 1918, 
1938, 1948 či 1968 neodmyslitelně patří 
k významným milníkům naší historie. 
Nyní, v říjnu, přesněji 28., je to od vzni-
ku republiky přesně 100 let! My jsme si 
tuto událost připomněli akcí, o které již 
psal pan starosta Jaromír Jirka. Ke vzniku 
Československého státu patří neodmys-
litelně tyto jména: T. G. Masaryk, Ed-
vard Beneš, Alois Rašín, Milan Rastislav 
Štefánik a Karel Kramář. Nezapomíne-
jme na naši historii. Zavzpomínejme  
v duchu s láskou v srdci na naše míst-
ní hrdiny narozené roku 1918, kteří by 
letos oslavili 100 let společně s republi- 
kou.
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Neopomenutelná akce začínajícího pod- 
zimu je burčákobraní. Letos jste si ho 
mohli vychutnat na Chatě pod Ko-
runou v domácí atmosféře za přítom-
nosti převážně francouzských písní. 
Kapela pod názvem Café Baret je však 
multi folklórní, tudíž zazněly i ukázky 
například irských lidovek.

Každoroční festival Za poklady Brou-
movska letos nezapomněl minout 
Martínkovice. Poslední srpnovou sobo-
tu v kostele sv. Jiří a Martina rozezvučeli 
mladí cellisté, pod názvem Prague Cello 
Quartet, struny svých nástrojů. Zazněly 
zde originální úpravy nejznámějších kla-
sických skladeb a filmových melodií. Tato 
čtveřice baví svým vystoupením opravdu 
každého a snaží se bourat hranice mezi 
zábavou a klasickou hudbou. “Děku-
jeme za krásnou atmosféru, davovou 
návštěvu a přenádherný prostor kostela 
v Martínkovicích. Název festivalu je víc 
než pravdivý, když ukazuje broumovské 

poklady nejen širokému publiku, ale  
i nám přespolním. Děkujeme a těšíme 
se na příště. PCQ.” vzkázali přes kroniku 
festivalu. Výtěžek z této akce šel na po-
moc kostelům.

foto: Barbora Hrdá

Již tradičně se v předsálí kulturního 
domu rozléhaly krásné zvuky klavíru 
a zpěvu Kláry Nentvichové. Předtím 
zaznělo přání v podobě básniček před-
nesenými našimi dětmi. Takový byl 
doprovodný program k posezení jubi-
lantů. Atmosféra byla příjemná a vládla 
zde veselá nálada. Během odpoledne si 
přítomní popovídali u kávy, či dobrého 
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vína a nechybělo ani občerstvení ve 
formě zákusků a chlebíčků. O pohoštění 
a celkovou organizaci se postarali členo-
vé SPOZu. červenec

Jiří Kmoníček
Bohuslav Andrýs

srpen
Marie Hofmannová 
Helena Slezáková
Jiří Beran
Ivo Kollert
Václav Látr
Josef Kavka
Tomáš Hrábek

září
Libuše Dvořáková
Luboš Košťál
Libuše Mazancová
Václav Ducháč
Jindřich Hrubý
Eva Líšková
Miroslav Nývlt
Jana Jansová
Jaroslav Matěka

Redakční tým
Pavlína Ledvinová- reportáže z akcí, rozhovory, korektura textu

Martina Vernerová- grafická úprava, fotografie
e-mail: Vernerova22@seznam.cz

e-mail: zpravodajmartinkovice@seznam.cz

Životní jubileum oslavili  
následující naši spoluobčané
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